



姓名: **林国良** 研究员

系别: 中文系

导师:

研究方向:

林国良, 男, 1952年3月出生, 硕士生, 现为上海大学文学院中文系研究员。主要从事佛学研究, 教授《佛教与中国文化》课程。

2000年以后的主要学术成果如下:

主要专著:

- 1、《成唯识论直解》, 复旦大学出版社, 2000年。
- 2、《成唯识论直解》(繁体字本), 台湾佛光出版社, 2002年。
- 3、《出入无碍—佛教自由观》, 宗教文化出版社, 2003年。

主要论文:

- 1、《唯识学的物质观与量子力学的物质观》、《上海大学学报》, 2002年第2期, 第66—70页。
- 2、《唯识学认知理论的现代心理学解析》, 台湾佛光山《普门学报》第十八期, 第79—98页, 2003年11月。
- 3、《精神超越者的崇高与脆弱——从佛教思想看黑塞的〈玻璃球游戏〉》, 《社会科学》, 2004年第2期, 第112—116页。
- 4、《佛教二谛与科学真理——暨论佛教肯定世间法的相关理论》, 《觉群学术论文集》(第四辑), 第105—115页, 宗教文化出版社, 2004年12月。
- 5、《佛教中的实在论与反实在论》, 台湾佛光山《普门学报》第二十六期, 第145—181页, 2005年2月。

Lin Guoliang, male, born in 1952, M.A. degree, Researcher, Dept. of Chinese Language and Literature, College of Liberal Arts, Shanghai University. Specialized in Buddhist Studies, and teaching the course on Buddhism and Chinese culture.

Published books:

- 1、An interpretation of the "Discourse on the Theory of Consciousness-only", Fudan Publishing House, 2000.
- 2、An interpretation of the "Discourse on the Theory of Consciousness-only" (in Classical Chinese version), Foguang Publishing House, Taiwan, 2002.
- 3、In and Out freely—Buddhist view of freedom, Religious Culture Publishing House, 2003.

Published articles:

- 1、The view on matter in Consciousness Only and in quantum mechanics, Journal of Shanghai University, No.2, 2002, pp.66-70.
- 2、An analysis of modern psychology with the theory of epistemology in Consciousness Only, Journal of Universal Gate, No.18, 2003, pp.79-98.
- 3、Sublimity and fragility of the spiritual transcendental one: an examination of Hesse's Game of Crystal Ball from Buddhist thought, Journal of Social Science, No.2, 2004, pp.112-116.
- 4、The Two Truths in Buddhism and scientific truth: with reference to the theory of affirming the mundane dharma, Juequn Collection of Treatise, No.4, 2004, Religious Culture Publishing House, pp.105-115.
- 5、The Buddhist theory of existence and non-existence, Journal of University Gate, No.26, 2005, pp.145-181.

The above books and articles are written independently by me.

成果、项目与获奖

近期成果

《起信论》之争后梁启超的佛学	2008
荣格心理学与佛教唯识学思想之	2008
现代文化行政学	2007
唯识论的知识可能性和可靠性思	2007
唯识研究及其现代意义——林国	2007
唯识学存在论及若干难题评析	2007
成唯识论直解	2006
唯识思想前后期价值取向之重要	2006
精神超越者的崇高与脆弱——从	2004
精神超越者的崇高与脆弱——从	2004

近期项目

佛教逻辑研究	2007
--------	------